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Nr. 4874 din 28.08.2024 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 28 august 2024 

 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 
comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

 Primarul comunei Batoş, Cotoi Dumitru, prin Dispoziţia nr. 199/22.08.2024 a 
convocat Consiliul Local al comunei Batoş, judeţul Mureş în şedinţa ordinară pentru 
data de 28.08.2024, ora 08.30. 

PREZENŢI: ABOS FERENCZ, ANDONE TEODOR, BANCIU ELENA, BÎTA VALERIU-
AUREL, CÎMPEAN VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, ONOFREI 

DANIELA, MĂRCUŞ IOAN, TĂMĂŞAN EMIL-CORNEL,  TODEA MARIA, URBAN 
WALTER-MICHAEL.    
ABSENT: MARIAN TEODOR – RAUL. 

PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, domnul inspector Mărcuş Florin,  şi 
doamna consilier personal al primarului Cinca Laura. 

Domnul inspector Mărcuş Florin - sunt prezenţi 12 consilieri, astfel, potrivit 

O.U.G. nr. 57/2019 constatăm faptul că şedinţa este legal constituită. Toate punctele 
înscrise pe ordinea de zi sunt însoţite de documentele prevăzute de Codul 

administrativ.  
Se anunţă consilierii locali că în conformitate cu prevederile art. 228 din O.U.G. 

nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările şi completările ulterioare, 

alesul local aflat în conflict de interese în condiţiile prevăzute  de cartea I Titlul IV din 
Legea nr. 161/2003, cu modificările şi completările ulterioare, are obligaţia să se abţină 

de la emiterea sau participarea la emiterea ori adoptarea actului administrativ, de la 
încheierea sau participarea la încheierea actului juridic respectiv, care ar putea 
produce un folos material pentru sine sau pentru: 

    a) soţ, soţie sau rude ori afini până la grad ul al II-lea inclusiv; 
    b) orice persoană fizică sau juridică faţă de care alesul local are calitatea de 

debitor al unei obligaţii; 

    c) o societate la care deţine calitatea de asociat unic ori funcţia de 
administrator sau de la care obţine venituri; 

    d) o altă autoritate din care face parte; 
    e) orice persoană fizică sau juridică, alta decât autoritatea din care face parte, 

care a făcut o plată către acesta sau a efectuat orice fel de cheltuieli ale acestuia; 

    f) asociaţie sau fundaţie din care face parte. 
Astfel, având în vedere aceste dispoziţii, consilierul local aflat în una dintre 

situaţiile  enumerate are obligaţia să anunţe la începutul şedinţei consiliului local, 

interesul personal pe care îl are la adoptarea hotărârii respective, anunţ care se 
consemnează în mod obligatoriu în procesul-verbal al şedinţei, iar ulterior anunţării 

interesului personal consilierul local nu mai este luat în calcul pentru cvorumul 
necesar adoptării hotărârii consiliului cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi 
nu are drept de vot la adoptarea acestei hotărâri. 

 
În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al şedinţei ordinare din data de 18.07.2024, dacă sunt 
completări, modificări, adăugiri? 

Domnul consilier  Abos Ferencz – eu am avut o întrebare cu vidanja şi nu apare 

nicăieri. 
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Doamna consilier personal al primarului Cinca Laura – verific şi se va modifica 
procesul verbal. 

Se votează cu 9 voturi pentru, 3  abţineri (Abos, Câmpean şi Fulop) şi 1 absent 
(Marian). 

Se supune la vot ordinea de zi, cine este pentru, împotrivă, abţineri? 

O R D I N E     D E    Z I: 
1. Proiect de hotărâre privind delegarea  reprezentanţilor  Consiliului 

Local al comunei Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al unităţii de 
învăţământ.  

2. Proiect de hotărâre privind înscrierea provizorie  în Cartea Funciară  a 
comunei Batoş a unor imobile situate în extravilan (Drumuri de acces, şanţuri, 
canale, terenuri neproductive) pe proprietar comuna Batoş – domeniu public, 
conform lucrărilor de înregistrare sistematică .  

3. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei nr. 1 la Hotărârea 
Consiliului Local Batoş nr. 61/31.10.2022.  

4. Proiect de hotărâre privind  aprobarea indicatorior tehnico-economici,  
a Proiectului Tehnic, D.T.O.E, a Documentaţiei Tehnice privind obţinearea 
avizelor, acordurilor, autorizaţiilor şi a devizelor pentru proiectul “AMPLASARE 
STÂLPI DE ILUMINAT STRADALI FOTOVOLTAICI INTELIGENŢI ÎN COMUNA 
BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”  “Mobilitate urbană verde – ITS/alte infrastructuri TIC 
din cadrul "PLANULUI NAŢIONAL DE REDRESARE ŞI REZILIENŢĂ ÎN CADRUL 
APELULUI DE PROIECTE PNRR/2022/C10/I.1.2".  

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, 
a Studiului de fezabilitate, a Proiectului Tehnic, D.T.O.E, a Documentaţiei 
Tehnice privind obţinearea avizelor, acordurilor, autorizaţiilor şi a devizelor 
pentru proiectul “ SISTEME INTELIGENTE DE MANAGEMENT URBAN/LOCAL - 
SISTEM DE MONITORIZARE ŞI SIGURANŢĂ A SPAŢIULUI PUBLIC ÎN COMUNA 
BATOŞ ”  “Mobilitate urbană verde – ITS/alte infrastructuri TIC din cadrul 
"PLANULUI NAŢIONAL DE REDRESARE ŞI REZILIENŢĂ ÎN CADRUL APELULUI DE 
PROIECTE PNRR/2022/C10/I.1.2".  

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general, actualizat cu 
valorile finale, pentru obiectivul de investiţii:,, REABILITARE STRĂZI ÎN COMUNA 
BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”.  

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării programului 
privind acordarea de  miere, mere şi suc de mere preşcolarilor şi elevilor înscrişi 
în unităţile de învăţamânt din comuna Batoş pentru anul şcolar 2024-2025.  

8. Cereri.  

9. Diverse.  

 şi se votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian). 

Punctul 1. 
1. Proiect de hotărâre privind delegarea  reprezentanţilor  Consiliului 

Local al comunei Batoş în cadrul Consiliului de Administraţie al unităţii de 
învăţământ.  

 Domnul primar Cotoi Dumitru – deşi am primit solicitarea din partea Direcţiunii 

Şcolii, am avut totuşi o discuţie cu domnul director şi i-am prezentat şi situaţia actuală 
a Consiliului Local, noul Consiliu Local se va constitui după data începerii noului an 
şcolar, dar aşa e legislaţia şi la ei, la începutul anului şcolar să aibă din nou 

reprezentanţi ai Administraţiei Locale în cadrul Consiliului de Administraţie al Şcolii şi 
va trebui să delegăm doi consilieri. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – faceţi propuneri, vă rog. 

 Domnul consilier Fulop Domokos – îl propun pe domnul Abos Ferencz. 
 Domnul consilier Bîta Valer – pe domnul Cîmpean Vasile. 



 Domnul primar Cotoi Dumitru  - el nu are voie, soţia dânsului este cadru didactic 
la Scoala Batoş. 

 Doamna consilier Todea Maria – îl propun pe domnul Andone.   
 Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot şi se votează cu 

10 voturi pentru, 2 abţineri (Andone şi Abos) şi 1 absent (Marian). 
Se adoptă hotărârea nr. 58 din 28.08.2024 privind delegarea  

reprezentanţilor  Consiliului Local al comunei Batoş în cadrul Consiliului de 

Administraţie al unităţii de învăţământ 

Punctul 2. 
2. Proiect de hotărâre privind înscrierea provizorie  în Cartea Funciară  a 

comunei Batoş a unor imobile situate în extravilan (Drumuri de acces, şanţuri, 
canale, terenuri neproductive) pe proprietar comuna Batoş – domeniu public, 
conform lucrărilor de înregistrare sistematică.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – la fel cum am procedat şi altădată, şi acum 
trebuie să aprobăm ca pâraiele şi drumurile din sectorul respectiv să se întăbuleze.  

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian). 

Se adoptă hotărârea nr. 59 din 28.08.2024 privind înscrierea provizorie  în 
Cartea Funciară  a comunei Batoş a unor imobile situate în extravilan (Drumuri de 

acces, şanţuri, canale, terenuri neproductive) pe proprietar comuna Batoş – 
domeniu public, conform lucrărilor de înregistrare sistematică. 

Punctul 3. 
3. Proiect de hotărâre privind modificarea Anexei nr. 1 la Hotărârea 

Consiliului Local Batoş nr. 61/31.10.2022.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – aceeaşi situaţie, la o întâlnire anterioară s-a 

votat înscrierea în Cartea Funciară a unui drum, părău, dar aici s-a găsit o 
suprapunere cu un teren care este în proprietatea Apelor Române şi trebuie modificată 
acum anexa respectivă, iar prestatorul să corecteze, nu putem fi noi proprietari. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian). 

Se adoptă hotărârea nr. 60 din 28.08.2024 privind modificarea Anexei nr. 1 
la Hotărârea Consiliului Local Batoş nr. 61/31.10.2022. 

Punctul 4. 

4. Proiect de hotărâre privind  aprobarea indicatorior tehnico-economici,  
a Proiectului Tehnic, D.T.O.E, a Documentaţiei Tehnice privind obţinearea 
avizelor, acordurilor, autorizaţiilor şi a devizelor pentru proiectul “AMPLASARE 
STÂLPI DE ILUMINAT STRADALI FOTOVOLTAICI INTELIGENŢI ÎN COMUNA 
BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”  “Mobilitate urbană verde – ITS/alte infrastructuri TIC 
din cadrul "PLANULUI NAŢIONAL DE REDRESARE ŞI REZILIENŢĂ ÎN CADRUL 
APELULUI DE PROIECTE PNRR/2022/C10/I.1.2".  

Domnul primar Cotoi Dumitru – este vorba despre un proiect şi o lucrare prin 

PNRR pentru iluminat, 24 de stâlpi ce se vor amplasa în parcurile din fiecare localitate, 
în zona centrelor, în intersecţii şi peste tot unde va fi nevoie, a sosit şi documentaţia 
tehnică, totalul este de 795.045 lei, din care eligibil 761.541 lei, neeligibil este 33.504 

lei. Neeligibil avem pe iluminat dirigintele de şantier, studiu geo, studiu topo, taxe 
privind obţinerea avizelor. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor – se supune la vot proiectul de 
hotărâre şi se votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian). 

Se adoptă hotărârea nr. 61 din 28.08.2024 privind  aprobarea indicatorior 

tehnico-economici,  a Proiectului Tehnic, D.T.O.E, a Documentaţiei Tehnice 
privind obţinearea avizelor, acordurilor, autorizaţiilor şi a devizelor pentru 



proiectul “AMPLASARE STÂLPI DE ILUMINAT STRADALI FOTOVOLTAICI 
INTELIGENŢI ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”  “Mobilitate urbană verde – 

ITS/alte infrastructuri TIC din cadrul "PLANULUI NAŢIONAL DE REDRESARE ŞI 
REZILIENŢĂ ÎN CADRUL APELULUI DE PROIECTE PNRR/2022/C10/I.1.2". 

Punctul 5. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici, 
a Studiului de fezabilitate, a Proiectului Tehnic, D.T.O.E, a Documentaţiei 
Tehnice privind obţinearea avizelor, acordurilor, autorizaţiilor şi a devizelor 
pentru proiectul “ SISTEME INTELIGENTE DE MANAGEMENT URBAN/LOCAL - 
SISTEM DE MONITORIZARE ŞI SIGURANŢĂ A SPAŢIULUI PUBLIC ÎN COMUNA 
BATOŞ ”  “Mobilitate urbană verde – ITS/alte infrastructuri TIC din cadrul 
"PLANULUI NAŢIONAL DE REDRESARE ŞI REZILIENŢĂ ÎN CADRUL APELULUI DE 
PROIECTE PNRR/2022/C10/I.1.2".  

Domnul primar Cotoi Dumitru – a sosit şi aici devizul general , totalul lucrării 

este de 299.796 lei, eligibil 292.900 lei şi neeligibil este 6.896 lei. La neeligibil se 

încadrează tot studii geo, topo, taxe.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – la Ciurgău va fi cameră? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da, este vorba de aproximativ 60 camere. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – există şanse să se şi monteze anul acesta? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu ştiu ce să zic. 

Domnul consilier Abos Ferencz  - în Uila se vor monta? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – da, în toate satele este prevăzut să se monteze. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor - se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian). 

Se adoptă hotărârea nr. 62 din 28.08.2024 privind aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici, a Studiului de fezabilitate, a Proiectului Tehnic, D.T.O.E, a 
Documentaţiei Tehnice privind obţinearea avizelor, acordurilor, autorizaţiilor şi a 
devizelor pentru proiectul “ SISTEME INTELIGENTE DE MANAGEMENT 

URBAN/LOCAL - SISTEM DE MONITORIZARE ŞI SIGURANŢĂ A SPAŢIULUI PUBLIC 
ÎN COMUNA BATOŞ ”  “Mobilitate urbană verde – ITS/alte infrastructuri TIC din 

cadrul "PLANULUI NAŢIONAL DE REDRESARE ŞI REZILIENŢĂ ÎN CADRUL 
APELULUI DE PROIECTE PNRR/2022/C10/I.1.2". 

Punctul 6. 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea devizului general, actualizat cu 
valorile finale, pentru obiectivul de investiţii: ,,REABILITARE STRĂZI ÎN COMUNA 
BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – este un centralizator unde este notă de comandă 
suplimentară şi notă de renunţare, în urma cărora a rezultat un plus de 15.776 lei. S-
au făcut în plus două poduri, cel de la primărie s-a lărgit, iar podeţele de intrare în 
gospodării erau prevăzute a fi de 40 cm, dar la faţa locului s-a constatat că erau prea 
înalte şi s-au făcut de 30 cm. O altă situaţie este la Dedrad, în pantă, au pus un strat 
de uzură cu o granulaţie mai bună şi mai ieftină. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor - se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian). 

Se adoptă hotărârea nr. 63 din 28.08.2024 privind aprobarea devizului 
general, actualizat cu valorile finale, pentru obiectivul de investiţii: 

,,REABILITARE STRĂZI ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”. 

Punctul 7. 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea implementării programului 
privind acordarea de  miere, mere şi suc de mere preşcolarilor şi elevilor înscrişi 
în unităţile de învăţamânt din comuna Batoş pentru anul şcolar 2024-2025.  



Domnul primar Cotoi Dumitru – eu vă propun să fiţi de acord să beneficieze în 
continuare şcolarii şi preşcolarii din comuna noastră de acest program. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – cine vor fi furnizorii anul acesta? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – cine se încadrează, furnizori ar fi mai mulţi, dar 

nu vor să aducă acte de conformitate, ştiţi că nu te poţi înscrie în cursa asta fără actele 
necesare. Încă nu am căutat pe nimeni, prima data trebuie aprobat proiectul, trebuie 
făcută rectificare de buget prin care să se aloce suma necesară. 

Domnul preşedinte de şedinţă Andone Teodor - se supune la vot proiectul de 

hotărâre şi se votează cu 12 voturi pentru şi 1 absent (Marian). 

Se adoptă hotărârea nr. 64 din 28.08.2024 privind aprobarea implementării 
programului privind acordarea de  miere, mere şi suc de mere preşcolarilor şi 
elevilor înscrişi în unităţile de învăţamânt din comuna Batoş pentru anul şcolar 

2024-2025. 

Punctul 8. 

8. Cereri. 
8.1. KOKET CLUB SRL – solicită închirierea terasei din faţă. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu ne poate solicita nouă lucrul ăsta, am mai 

avut discuţia asta, mai avem pe raza comunei unităţi care folosesc şi poate că după ce 
discutăm puţin împreună despre toate, va trebui să le facem pe toate când vom face 
una. 

Domnul consilier Abos Ferencz – care e terasa, trotuarul e terasa acuma? 
Domnul consilier Gliga Ioan – aia ce e închisă. 
Domnul consilier Andone Teodor – aşa cum e acum ce are? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – nu e ok, dar vom discuta separat. 

Punctul 9. 

9. Diverse. 
9.1. Domnul primar Cotoi Dumitru - Solicitare rapidă pentru şedinţă – 

mulţumesc că aţi dat curs solicitării mele. 
Domnul primar Cotoi Dumitru - Ordonanţa de Guvern prin care se 

restricţionează anumite plăţi – urmează să apară în după-amiaza aceasta, după cum 
ştiţi avem Sărbătoarea Mărului, evenimentul care ne reprezintă comuna şi ar fi destul 
de urât să nu-l putem organiza, de aceea vă propun, chiar dacă ordonanţa interzice 
plata pe anumite cheltuieli, să organizăm într-un fel sau altul un târg pentru 
producătorii locali, fără acele cheltuieli care sunt interzise, fără artişti, scenă, 
sonorizări. Vom discuta împreună să vedem cum putem face. 

9.2. Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – organizare Sărbătoarea 
Mărului. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vedem ce prevede exact ordonanţa şi tot vom 
face Sărbătoarea Mărului. 

Doamna consilier Banciu Elena – sunt formaţiile locale, care oricum nu cer 
bani. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ne întâlnim, discutăm şi vedem cum facem să o 
organizăm. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – ce ne puteţi spune despre 
întreţinerea şcolilor? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la şcoala de aici s-a terminat proiectul nou 
solicitat de către CNI şi Ministerul Dezvoltării, s-a trimis spre ei, urmează să ne cheme 
a treia oară cu proiectant şi consultant pentru a susţine proiectul în faţa lor. Sperăm 
că de data aceasta le va plăcea cum s-a făcut cu cerinţele actuale. În rest, domnul 
director mi-a zis că dacă trebuie zugravită vreo sală de clasă nenea Viorel o face şi de 
câte ori are nevoie de sprijin ni-l cere. Interioarele sunt ok, mai puţin exteriorul aici la 
Batoş. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – la Uila, Romtelecom şi-a 
desfiinţat reţeaua de telefonie fixă, a tăiat de la nivelul stâlpilor cablajele, le-au 



recuperat şi firele legate la cornişa caselor le-au lăsat acolo, parcă proprietarii ar 
avea toţi posibilitatea să se urce să le îndepărteze. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am mai avut situaţia asta şi în celelalte sate, 
nu ştiam că la Uila abia acum au lucrat, când am vorbit cu ei pentru Dedrad, Goreni 
şi Batoş mi-au zis că nu se apropie de case pentru că au rezemat scara de casa cuiva 
şi i-au pus să îi tencuiască casa, de aceea au zis că de pe casă să îşi taie omul firele.   

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – în staţia de maxi-taxi din Uila un 
perete lateral trebuie înlocuit. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – domnul vice, să cumpărăm şi pentru staţia de 
maxi din Uila un perete de policarbonat, cum aţi făcut şi la Goreni şi să îl înlocuiţi. 

Domnul consilier Tămăşan Emil-Cornel – îi adresăm felicitări fiicei 
domnului consilier Mărcuş Ioan, care împreună cu Echipa Naţională de Baschet a 
obţinut o performanţă deosebită la nivel international. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – şi eu mă alătur felicitărilor domnului Tămăşan. 
Bravo, Alexia! 

Domnul consilier Gliga Ioan – ce loc a luat? 
Domnul consilier Mărcuş Ioan – locul I. 
9.3. Domnul consilier Abos Ferencz – naveta de la şcoală, de la ora de 

religie, au trecut patru ani şi nu s-a rezolvat nimic. Mă duc iar la şcoală şi dacă nu 
s-a făcut nimic în organigramă mă duc direct la Inspectorat şi fac reclamaţie. 
Pentru doi copii ca să completăm o clasă la Dedrad, îi putem duce de la Uila la 
Dedrad, că mai nou asta se practică  de 2 sau 3 ani, ca să aibă clasă de a VIII-a sau 
a V-a la Dedrad, au dus doi copii din Uila. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – sunteţi reprezentantul Consiliului Local în 
Consiliul de Administraţie al Şcolii, ridicaţi problema şi rezolvaţi să fie bine. 

Domnul consilier Abos Ferencz – păşunea, ştiu suprafaţa şi ştiu că e a 
noastră, dar problema e cu persoana care o utilizează anul acesta. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cine e pe păşunea de la Uila? 
Domnul consilier Gliga Ioan – cred că tot ăla de la Ruştior care a fost anul trecut 

sau acum doi ani, o să mergem până la el, dar eu vă solicit să mergem mai mulţi şi 
neanunţat. 

Domnul consilier Abos Ferencz – să vină să plătească cât are de plătit şi nu am 
nicio treabă cu nimeni. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – vă spun eu că vom recupera banii pe suprafaţa 
cât e. 

Domnul consilier Abos Ferencz – casele cu Legea 112, dacă grădiniţa nu e, 
oricum sunt două, nu are domiciliu în comuna Batoş, chiriaşul e mort. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – una e la Barna, dar cealaltă a cui e? 
Domnul consilier Abos Ferencz – Kardas Petru, e plecat din Uila din 1994, minor 

fiind, părinţii decedaţi, el cu adresă de Bistriţa. Avem pretenţie la Legea 112 şi ei nu 
plătesc chiria, păi atunci nu mai sunt chiriaşi. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nu ştiu despre casa lui Kardas Petru, la ce 
număr e ăsta? Când vin mi-o arăţi şi mie? 

Domnul consilier Abos Ferencz – 80 şi ceva, faţă în faţă cu Barta Gheorghe. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – în schimb, ştiu de casa lui Barna, tatăl lui 

Remus a stat acolo, acum vine cineva şi depune cerere către Consiliul Local să intre 
chiriaş sau să o cumpere. 

Domnul consilier Abos Ferencz – dar vă asumaţi răspunderea că se mută în ea 
ca şi chiriaş? Eu ştiu că e de vânzare, dar nu ştiu cine o vinde. Remus a luat de la 
Cosmin Bercea 2000 euro, de la cumnatu-mio a vrut să ia 300 de milioane şi aşa mai 
departe, ce ne tot ascundem? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – avem anumite suprafeţe de teren şi apare 
proprietar Statul Român. Am fost la Prefectură, am întrebat cum putem atribui terenul 
ăla cuiva, că e pe Statul Român, păi cine e Statul Român? Şi te trimite la Finanţe şi 
nicăieri nu rezolvi nimic. Acum, când se va vinde, să zicem, Consiliul Local, deşi nu 
este proprietar, poate diminua în urma unei evaluări cu până la 49%, deşi banii nu 
rămân la noi. Vor veni cereri pentru casa lui Barna, de cealaltă nu ştiu. 



Domnul consilier Abos Ferencz - vidanja, am întrebat şi data trecută, vreau 
să ştiu taxa şi de ce la unii se poate şi la alţii nu. 

Domnul consilier Gliga Ioan – la cine nu s-a putut? 
Domnul consilier Abos Ferencz – e vorba de Bârsan Ana, nr. 108, i-au spus 

băieţii că nu se poate. 
Domnul consilier Gliga Ioan – probabil nu au putut să ajungă la cămin să îi 

scoată. 
Domnul consilier Abos Ferencz – e în drum, la colţul casei.  
Domnul consilier Gliga Ioan – taxă pentru vidanjă nu este aprobată, doar 

tractorul se plăteşte pe oră. 
Domnul consilier Tămăşan Emil- Cornel – când vine vidanja în Uila ştiu că se 

interesează dacă mai are cineva. 

 Domnul consilier Gliga Ioan – noi pe cine ne sună, ajutăm de fiecare dată. 

 Domnul consilier Abos Ferencz – dacă se percepe taxă şi nu este hotărâre, ce se 

întâmplă cu banii ăia? O femeie de 80 ani trebuie să vină la Batoş să vorbească cu 

vicele. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – nu este vidanjare, dar este altceva, transport 

cu remorca sau ceva. 

 Doamna consilier Onofrei Daniela – nu se dă chitanţă. 

 Domnul consilier Abos Ferencz – aceeaşi treabă ca şi cu plata de la terenul 

sintetic, a doua mână, a treia mână. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la sintetic nu se percepe taxă. 

Domnul consilier Abos Ferencz – e vorba de acum 2-3 ani. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – dacă cineva ne-a solicitat au mers băieţii şi s-a 

plătit o oră de lucru cu tractorul cu remorcă. 

Domnul consilier Abos Ferencz – cine coseşte la capele? Ale cui sunt? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – voi lăsaţi-le în buruiană şi apoi vedem noi ale 

cui sunt. 

Domnul consilier Abos Ferencz – câţi mor la Uila, eu trebuie să mă duc să le 

cosesc. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – gospodăriţi-vă, asta nu mai e treaba noastră să 

vă cosim la capele şi în cimitire. 

Domnul consilier Abos Ferencz – bine că se poate cosi nu ştiu unde, nu mai zic. 

Doamna consilier Banciu Elena – poţi vorbi un pic pe alt ton? Parcă tu eşti 

justiţiarul comunei. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la cimitire nu au fost probleme, toate sunt 

îngrijite şi la fel ar trebui să fie şi la capele, că sunt ale comunităţii. 

Domnul consilier Abos Ferencz – la noi nu este un pavaj, nu este nimic, l-aţi 

lăsat ca şi căzut din avion şi descurcă-te. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la Goreni domnul Andone a sponsorizat 

pavajul, la Batoş ştiu că l-a făcut Şulea, dar Pantea Ilie a făcut donaţia. 

Domnul consilier Abos Ferencz – Uila nu e Batoşul la mărime, nu e Goreni. 

Doamna consilier Banciu Elena – şi ce propui? Să angajăm om ca să cosească la 

capelă? 

Domnul consilier Abos Ferencz – să fie lăsat măcar în stare de folosire, a fost 

contruită exact pe răzor, acuma noi să băgăm 100 mc pământ ca să consolidăm 

răzorul. 

Domnul consilier Gliga Ioan – acum nu e bine unde e construită? De ce nu aţi 

zis atunci? 

Domnul consilier Abos Ferencz – păi nu ai întrebat decât pe Anişoara lui Giucu 

şi pe domnul Ilea.  



Domnul consilier Gliga Ioan – am întrebat pe cei care au fost implicaţi. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – extraordinar, acum nu e bine unde s-a 

construit. 

Domnul consilier Abos Ferencz – cererile de la Culte, iar vine ordonanţa. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – şi iar nu primesc anul acesta. 

9.4.  Domnul consilier Mărcuş Ioan – păşunile închiriate, se iau măsuri 

împotriva celor care nu le curăţă? Azi-mâine avem păduri, nu păşuni. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am fost şi noi pe păşuni, nu este vegetaţie 

lemnoasă. Am fost de la Ciurgău încolo, partea aia, anul trecut au curăţat-o foarte fain 

şi aşa e felul păşunii, ies anual spinii. Dar le vom cere, domnul vice, o adresă către toţi 

deţinătorii de păşuni să aibă în vedere ca pe primăvară să fie curată păşunea. 

Domnul consilier Gliga Ioan – le vom scrie că vom constitui comisie şi vom 

merge la verificare. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – tablete pentru consilieri – e aiurea să 

trebuiască să imi listez atâtea pagini pentru fiecare şedinţă. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – ai idee cât ar costa o astfel de tabletă? 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – sunt de toate felurile, dar undeva la 1000 lei 

cred că nu ar fi mult, nu trebuie ceva foarte performant. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – asta va trebui să o avem în vedere, nu e o 

valoare foarte mare şi cred că ar fi necesar. Vom avea în vedere ca în bugetul anului 

viitor să cuprindem suma necesară. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – sediul poliţiei e proprietatea comunei? Ar 

trebui renovat puţin că arată aiurea. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – tot timpul când ni s-a solicitat am făcut, s-a 

făcut şi baie acolo şi geamuri, dar acum nu ni s-a mai cerut nimic de multă vreme, 

câteodată eu îi zic lui Ion trimite pe cineva să cosească măcar. 

Domnul consilier Abos Ferencz – păi de ce şi-a luat atunci chirie la Uila? 

Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – domnul poliţist Dumitru a fost 

intrat într-o zi şi, fără nimic oficial, la o poveste, a zis că ar trebui să vă amintim să mai 

interveniţi puţin pe acolo. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – voi merge atunci personal să văd despre ce e 

vorba. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – cimitirul Batoş, care e situaţia? A fost o 

cerere de trecere în proprietate la biserică. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – le-am cerut ceva simplu, ei trebui să îşi facă la 

notar un acord de trecere. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – aia ei nu pot să facă, proprietarul trebuie să îşi 

dea acordul. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – am avut discuţia asta de faţă cu specialişti, 

topografi şi au zis că ei trebuie să îşi facă un acord de trecere la notar. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – tu poţi să îţi dai acordul pe ce eşti tu proprietar, 

dacă se dă la biserică, atunci biserica îşi dă acordul, dacă e al primăriei, primăria îşi dă 

acordul. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – părintele Anca cere să i se atribuie lui, dar 

după ce va fi el proprietar ce mai am eu să îi spun? 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – păi când îl vinzi, îl vinzi cu obligaţii. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – o să reiau discuţia asta, dar aici ne-am întâlnit 

cu părintele Anca, Vizi, Şulea, topograf. A cerut părintele, dar oamenii au venit pe urmă 



şi nu prea ar fi de acord să i se dea, au avut o experienţă anterioară şi au zis că dacă i 

se dă părintelui proprietatea, le va lua 5000 lei pe groapă. 

Domnul consilier Abos Ferencz – a fost hotărâre de consiliu, atunci unde a fost 

consiliul parohial? 

Doamna consilier Banciu Elena – nu a fost. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – în consiliu ar trebui să fie oameni care să şi ştie 

ce hotărăsc. 

Doamna consilier Banciu Elena – nu s-a hotărât chestia aia. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – păi cum nu? Este hotărâre de consiliu, doamna 

Banciu. 

Domnul consilier Abos Ferencz – a fost hotărâre, a fost şi pe facebook, nu mai 

tot vorbiţi. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – că nu au mai recunoscut oamenii după aceea, 

asta e altceva. 

Doamna consilier Banciu Elena – nu vorbiţi ce nu ştiţi, de ce nu spuneţi 

adevărul? A fost o măsluire, a scris într-un proces verbal anterior datat, anterior ţinut 

cu 2 ani, ăsta-i adevărul, se vede clar altă culoare de pix, ca să salveze imaginea. 

Domnul consilier Abos Ferencz – dar unde au fost vitejii de bătăşeni când s-au 

cerut banii? 

Doamna consilier Banciu Elena – nu a ştiut nimeni. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – de-asta am avut reţineri. Sunt chestii atât de 

gingaşe, că în momentul în care le răscoleşti ies treburi urâte. Comuna Batoş nu a fost 

la ştirile de la ora 5 până atunci. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – ăsta se numeşte fals în acte publice. 

Doamna consilier Banciu Elena – de-asta nu se discută, că e prea urâtă treaba. 

Domnul consilier Abos Ferencz – asta e adevărat ce a spus domnul primar, când 

va fi proprietatea lui o să facă ce vrea, noi nu o să mai avem ce comenta. 

Doamna consilier Banciu Elena – aşa va fi. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – ce se va întâmpla cu cimitirul până la urmă, se 

va depune documentaţie sau ne opunem documentaţiei? Eu am fost întrebat de ce m-

am opus la transmiterea proprietăţii asupra bisericii. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – nici vorbă, nici nu am avut pe ordinea de zi. 

Domnul consilier Mărcuş Ioan – am avut cerere, a fost părintele aici. 

Doamna consilier Banciu Elena – şi s-a amânat. 

9.5. Doamna consilier Onofrei Daniela – o să înceapă şcoala, vor fi probleme 

cu câinii vagabonzi, este ăla mare alb, ieri i–a luat cornul din mână unui copil. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – câinele ăla de care ai mai zis, nu e cel pe care l-

a lovit maşina şi a murit? După ce ai zis în şedinţa trecută, a doua zi l-a lovit un 

camion. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – pe strada Sportivă este ţeava de gaz de 

pe stânga cum mergi spre capăt, este funcţională? Acolo sunt cai legaţi de ţeavă. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – e funcţională. 

Domnul consilier Gliga Ioan – când vin cei de la gaz, ei dezleagă calul, o ridică să 

o pună la loc şi leagă iar calul. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – al cui e calul oare, cine îl ţine acolo? 

Domnul consilier Abos Ferencz – numai Bierfeld are acolo cal. 

Doamna consilier Onofrei Daniela - spre Marţia sunt locuri unde e căzută ţeava, 

se trece peste ea cu tractorul. 

Domnul consilier Andone Teodor – aia nu ţine de noi. 



Doamna consilier Onofrei Daniela – nu ţine de noi, dar se poate face o sesizare, 

să nu mai ajungem la ştirile de la ora 5 că a făcut poc. 

Domnul consilier Andone Teodor – vin în fiecare primăvară cei de la gaz, încep 

de la sondă de la Luncă şi o ridică, o pun sus şi după aceea oamenii o dau jos că nu au 

pe unde trece. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – noi am mai făcut solicitare de-a lungul 

timpului să o bage prin pământ şi mi-au zis că o vor băga prin pământ când vom avea 

bani, aşa cum au făcut şi prin sate, au înlocuit ţeava din oţel cu ţeavă din polietilenă. 

Şi acolo au ei un proiect, chiar şi pentru Uila. În localităţile Batoş, Goreni, Dedrad e 

înlocuită deja reţeaua internă. Vom face iar sesizare şi vor veni să ne ceară material ce 

să pună sub ele, odată le-am dat borduri de piatră ce am scos de pe deal. 

Domnul consilier Urban Walter – la Goreni au tăiat sălciile la un metru şi câte o 
bucată de lemn au băgat sub ele. 

Domnul preşedinte de şedinţă, având în vedere faptul că problemele înscrise pe 
ordinea de zi au fost epuizate, vă mulţumesc pentru prezenţă şi declar închise lucrările 

şedinţei Consiliului local Batoş. 
 

           PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                   Contrasemnează,  
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